
Protokół Nr 29 

z posiedzenia Komisji Edukacji 

z dnia 18 lipca 2022 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji radna Bożena Osiadacz otworzyła i prowadziła posiedzenie Komisji. 

Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Posiedzenie ww. Komisji, odbyło się w dniu 18 lipca (poniedziałek) 2022 r. o godz. 16:30  
w trybie on-line na platformie ZOOM.  
 

Skład Komisji: 

Przewodnicząca Bożena Osiadacz 

Radny Piotr Napłoszek  

Radny Kamil Bialik  

 
Porządek obrad Komisji: 
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Opinia komisji dotycząca uchwały w sprawie: zmiany w uchwale Nr 114/X/19 Rady Miasta Milanówka  

z dnia 16 września 2019 r. w sprawie ustanowienia „Programu Stypendialnego Miasta Milanówka. 
3.Sprawy różne. 
 
Ad.1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, przyjęła porządek obrad bez zmian. 
 
Ad.2. 
Opinia komisji dotycząca uchwał w sprawie: zmiany w uchwale Nr 114/X/19 Rady Miasta Milanówka z dnia 
16 września 2019 r. w sprawie ustanowienia „Programu Stypendialnego Miasta Milanówka. 
Kierownik Referatu Oświaty p. Bożena Ciesielka przedstawiła uchwałę w sprawie zmiany w uchwale  
Nr 114/X/19 Rady Miasta Milanówka z dnia 16 września 2019 r. w sprawie ustanowienia „Programu 
Stypendialnego Miasta Milanówka”. Pani Ciesielka poinformowała, że w dniu 17 września Prokurator 
Okręgowy w Warszawie wniósł do Wojewódzkiego Sądu Okręgowego w Warszawie skargę na uchwałę RMM 
w sprawie ustanowienia „Programu stypendialnego Miasta Milanówka”. Po rozpoznaniu w dniu 12 maja WSA 
stwierdził nieważność zaskarżonej uchwały w części obejmującej załącznik do uchwały i podał konkretne 
zapisy. Pani Bożena Ciesielka odczytała pierwotną wersję regulaminu: 
§ 4. 1. Uczeń pobierający naukę na terenie Miasta Milanówka bądź będący jej mieszkańcem, może otrzymać 
stypendium Burmistrza Miasta Milanówka za wybitne osiągnięcia edukacyjne, jeśli spełnia, co najmniej dwa  
z poniższych warunków:  
1) uzyskał tytuł laureata lub finalisty ogólnopolskiego lub wojewódzkiego konkursu wiedzy organizowanego 
zgodnie z obowiązującym prawem oświatowym,  
2) swe wysokie umiejętności i wiedzę potwierdził innymi znaczącymi osiągnięciami w konkursach 
międzynarodowych, ogólnopolskich, wojewódzkich lub rejonowych, świadczącymi o stałym zaangażowaniu 
ucznia we własny rozwój w tejże dziedzinie albo wysokimi wynikami w zewnętrznych egzaminach  
i sprawdzianach (co najmniej 95%),  
3) w roku szkolnym poprzedzającym przyznanie stypendium uzyskał, co najmniej bardzo dobrą ocenę 
zachowania i średnią ocen:  
a) 5,6 – uczeń klasy IV-VI szkoły podstawowej  
b) 5,4 - uczeń klasy VII-VIII szkoły podstawowej oraz klasy gimnazjalnej- do wygaszenia  
c) 5,2 – uczeń w szkole ponadpodstawowej 
Wojewódzki Sąd Administracyjny uznał skargę prokuratora za zasadną i uchylił zapis §1 ust.3. Wykreśleniu 
podlega: 
„3) w roku szkolnym poprzedzającym przyznanie stypendium uzyskał, co najmniej bardzo dobrą ocenę 
zachowania i średnią ocen” 



W uzasadnieniu było przedstawione, iż zostały pominięte klasy I i III, co jest niezgodne z Konstytucją  
i w konsekwencji wyklucza to możliwość spełniania przez te osoby tych warunków oraz, że zostało 
wprowadzone dodatkowo kryterium poprzez bardzo dobrą ocenę z zachowania. Sąd uznał, że stypendia są dla 
uczniów uzdolnionych. Zatem jedyne kryterium bycia uczniem uzdolnionym posiadającym konkretne 
osiągnięcia lub wyniki w nauce powinno stanowić podstawę do wsparcia do jego edukacji, a nie ocena 
zachowania. 
Inne zapisy zostały uchylone w częściach proceduralnych. Praktycznie w każdej części tego regulaminu zostały 
wykreślone komisje stypendialne i cała procedura związana z komisjami, dlatego, że zostało to uznane za 
wykroczenie poza kompetencje Rady. To należy tylko do kompetencji organu wykonawczego. Rada nie może 
tego wpisać w regulaminie oraz oświadczenia kandydatów, że nie pobierają stypendium w innym mieście.  
U nas było to wprowadzane ze względu na to, że jest bardzo rozbudowany program stypendialny. Gminy  
w większości zawężają tylko przyznawania stypendia dla uczniów uczęszczających do szkół z terenu danej 
gminy. Uchwała z Milanówka daje możliwość ubiegania się o stypendium nie tylko dla osób ze szkół z terenu 
gminy, bez względu na miejsce zamieszkania. Było to zabezpieczenie w celu uniknięcia podwójnego 
finansowania. Rada gminy nie ma do tego uprawnień. Stypendia sportowe zostały uregulowane na poziomie 
ustawy. Zawodnik powinien otrzymać stypendium tylko raz za osiągnięcie. Natomiast w stypendiach 
edukacyjnych i kulturalnych po rozstrzygnięciu sądu, uczeń powinien osiągnąć dwa warunki spośród dwóch.  
Punkt 3 otrzymuje brzmienie:  
3) w roku szkolnym poprzedzającym przyznanie stypendium uzyskał średnią ocen, co najmniej: 
a) 5,5 – uczeń klasy szkoły podstawowej  
b) 5,2 – uczeń w szkole ponadpodstawowej 
Zostało pominięte wyróżnianie klas i ocena zachowania. 
Pani Ciesielka chciała wnieść autopoprawkę w uzasadnieniu. Dotyczy omyłki pisarskiej. 
 
Przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie opinię komisji dotyczącą uchwały w sprawie: zmiany 
w uchwale Nr 114/X/19 Rady Miasta Milanówka z dnia 16 września 2019r. w sprawie ustanowienia „Programu 
Stypendialnego Miasta Milanówka” z autopoprawką. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała uchwałę jw. 
 
Ad.3. 
Sprawy różne. 
 
 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Nagranie stanowi integralną część protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji 

/-/ 

Radna Bożena Osiadacz 

 

Protokołowała: 

/-/ 

Małgorzata Obwojska   


